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Bevezető
Az  Eötvös  Loránd  Tudományegyetem  Természettudományi  Kar  Hallgatói  Önkormányzatának
elnöki tisztségére 2014. február 11-én választottak meg, éves beszámolómat az azóta eltelt időszak
történéseiről és tevékenységéről készítettem.

Beszámolóm struktúrájában egyrészt kitér a teljes időszak eseményeire, az előző Küldöttgyűlés óta
eltelt  időszakra  (valamivel  részletesebben),  illetve  tartalmaz  egy  összegzést  a  pályázatomba  írt
tervekről és azok megvalósulásáról.

A  pályázatom  és  a  korábbi  Küldöttgyűlésekre  készített  beszámolóim  a  következő  linkeken
találhatóak:

 2014.02.11.  pályázat
 2014.03.25.  beszámoló
 2014.04.29.  beszámoló
 2014.06.19.  beszámoló

Időrendi bontás
A beszámolóm   időrendi   bontását   csak  az   előző   beszámolásom  óta   eltelt   időszakra
vonatkozóan készítettem el,   így az   intervallum a 2014.06.29.     2014.11.04.  közötti
időszak.

2014. június 25. Oktatásszervezési és Hallgatói Ügyek
Bizottsági ülés

EHÖK Elnökségi ülés

2014. június 30.  Szenátus

2014. július 02.  EHÖK Elnökségi ülés

2014. július 0811. EHÖK Vezetőképző

2014. július 09.  EHÖK Elnökségi ülés

2014. július 1520. EFOTT – ELTE TTK HA és ELTE TTK
HÖK közös természettudományokat

népszerűsítő sátor

2014. július 21. EHÖK Elnökségi rendkívüli ülés
Rendkívüli Szenátus

Gólyatábor – tárgyalás a kivitelező céggel

2014. július 24.  Pont Ott Party – ELTE HÖK sátor

2014. július 25.  Diplomaosztó
Gólyahajó megbeszélés

2014. július 28.  Mentortábor megbeszélés
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2014. július 2931. Gólyaértesítő levelek előkészítése,
borítékolása, postázása

2014. július 31.  Gólyahajó megbeszélés

2014. augusztus 0103. Mentortábor

2014. augusztus 02. Tisztségviselői ülés

2014. augusztus 13. Gólyahajó megbeszélés

2014. augusztus 1729. Gólyatáborok (GyógyMatek GT, Kémia
GT, Böfi, GeoBio Gólyatábor, PPK

Gólyatábor) 

2014. szeptember 02. Választmány

2014. szeptember 03.  ELTE TTK DÖK Küldöttgyűlés

2014. szeptember 04. Rendkívüli Küldöttgyűlés

2014. szeptember 0507. Tanári Napok Tata

2014. szeptember 08. Választmány

2014. szeptember 10. EHÖK Elnökségi ülés

2014. szeptember 15. Választmány

2014. szeptember 17. Dékáni Tanács
Kari Tanács

EHÖK Elnökségi ülés

2014. szeptember 18. EHÖK Küldöttgyűlés – elnökválasztó

2014. szeptember 22.  Szenátus 
EHÖK Elnökségi rendkívüli ülés

2014. szeptember 23. Tisztségviselői ülés

2014. szeptember 24. Választmány
ELTE TTK Hallgatói Alapítvány

Kuratóriumi ülés
EHÖK Elnökségi ülés

2014. szeptember 25.  EHÖK Rendezvényes Bizottság ülés

2014. szeptember 29.  EHÖK Elnökségi rendkívüli ülés

2014. október 01. EHÖK Elnökségi ülés

2014. október 02. Képviselőjelöltek képzése
EHÖK Elnökségi rendkívüli ülés

2014. október 03. EHÖK Elnökségi ülés
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Képviselőjelöltek képzése

2014. október 06. Választmány

2014. október 08.  EHÖK Elnökségi ülés

2014. október 10. ELTEfeszt

2014. október 13.  EHÖK Elnökségi rendkívüli ülés
Választmány

2014. október 15. Dékáni Tanács
Kari Tanács

EHÖK Elnökségi ülés

2014. október 1718. HÖOK Küldöttgyűlés – elnökválasztó

2014. október 20. Választmány

2014. november 03. Szenátus
Választmány

2014. november 04. Záró Küldöttgyűlés

Szöveges beszámoló

Az Egyetem és a Kar vezetése
Megválasztásom után az első feladat, amivel szembe kerültem a rektor választás volt.
Többször is meghallgathattam személyesen Dr. Mezey Barna rektor úr pályázatának
főbb pontjait,   részletesen kifejtve,  mind Kari  Tanácson,  mind az  EHÖK Elnökségi
ülésén,   ahol   kérdéseket   is   tettünk   fel   a   hallgatói   önkormányzattal   kapcsolatban,
rendezvényekről,   hallgatói   szolgáltatásokról   és   az   alapítványok,   civil   szervezetek
helyzetéről.   Rektor   úrtól   mindig   megnyugtató   válaszokat   kaptunk,   ám   ezek   a
gyakorlatba nem, vagy csak nehezen kerültek átvezetésre.

Márciusban az ELTE Szenátusa 36 igen szavazattal támogatta a jelöltet, hogy további
három   éven   keresztül   folytassa   munkáját.   Majd   ezután   a   nyáron   került
megválasztásra a rektori kabinet, melyben ismét helyet kapott karunk, Dr. Frei Zsolt
személyében,  akit  a   tudományos,  kutatásszervezési  és   innovációs  ügyekért   felelős
rektorhelyettesnek választott meg a Szenátus.

Az ELTE HÖKnek sikerült harmonikusan együttműködő kapcsolatot kialakítania az
egyetem vezetésével, köszönhetően Zaránd Péter elnök úrnak. Természetesen vannak
nézeteltérések,   a   megoldáshoz   a   nézőpontok   közelítésével   szokott   eljutni   a   két
tárgyaló   partner.   Ebből   kifolyólag   sajnos   többször   tapasztaltam,   hogy   túl   sokat
engedünk   és   hagyjuk   elveszni   a   mozgalmi   értékeket   a   tárgyalások   során.   Kicsit
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erősebb   kiállást   kellene   mutatnunk,   ugyanakkor   a   meglévő   partneri   viszony
fenntartása nélkülözhetetlen, hogy átvészeljük a még előttünk álló viharos időszakot.

A kar vezetésével szintén sikerült egy egészséges partneri viszonyt kialakítanom, az
elnökhelyettesekkel   együtt.   Igaz,   ez   korántsem   volt   olyan   nehéz   feladat,   mint
ugyanezt   elérni   az   egyetemvezetéssel,   hiszen   Béni   Kornél   és   korábbi   elődjeim   is
zökkenő mentesen tudtak együtt dolgozni a karral. A főbb irányvonalakban, legyen az
az egyetemünk, karunk útja, vagy a hallgatói önkormányzat gazdálkodása, közös az
álláspontunk Dr. Surján Péter dékán úrral és a dékánhelyettesekkel.

A gólyatáborok kapcsán többször egyeztettem a kari vezetőkkel. Egy Dékáni Tanács
ülés alkalmával rövid beszámolót is intéztem feléjük, akkor az intézeti igazgatók meg
voltak elégedve a táborok minőségével. Később mégis felmerült, az ÁJTK mintájára, a
gólyatáborok felfüggesztése.  Ezt a dékáni vezetés nem tartotta megfelelő   lépésnek,
helyette   a   pályázási   rendszerünk   átalakítását   javasolták.   Erről   részletesebben   a
Rendezvények pontban olvashattok.

Elnöki feladatok
Ebben   a   pontban   azokra   a   területekre   térek   ki,   amelyek   egyértelműen   az   elnök
hatáskörébe   tartoznak   (delegáltságok),   illetve   kardinális   elemei   voltak   az   elmúlt
időszaknak. A kiemelt figyelmet indokolhatja az, hogy az adott tisztség betöltetlen,
vagy a  működésével  hangsúlyosabban  foglalkoztam,  hogy a  váratlan  nehézségeket
együtt, az adott tisztségviselővel karöltve oldhassuk meg.

Delegáltságaim
Az Alapszabály több egyetemi, kari és hallgatói testületbe delegálja az önkormányzat
elnökét tisztségénél fogva. Ezek a teljesség igénye nélkül a Szenátus, a Kari Tanács, a
Dékáni Tanács, a Kari Hallgatói Fegyelmi Testület, a kari Költségvetési Bizottság, a
kari Jegyzetbizottság, az EHÖK Küldöttgyűlés, az EHÖK Elnökség és az ELTE TTK
Hallgatói Alapítvány Fegyelmi Bizottsága.

Ezen delegáltságaimnak eleget tettem, ha egyes üléseken nem is tudtam részt venni,
de helyettesítésemről mindig gondoskodtam, a mandátumomat átadtam, amennyiben
azt
a szabályzatok megengedték. Ezeken kívül több más informális, ad hoc bizottságba
voltam   delegálva   (pl.   az   Osztatlan   tanárképzésben   résztvevők   választási   joga
kapcsán),   illetve mivel  a rendezvényszervező  biztos  tisztsége betöltetlen,  az EHÖK
ezen   bizottságában   én   képviseltem   karunk   rendezvényeit,   általában   többed
magammal, legutóbb Góth Rolanddal, azelőtt pedig Kuti Péterrel.

Az   ülések   előtt   mindig   igyekeztem   egyeztetni   a   megfelelő   tisztségviselőkkel,   több
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nagyobb kérdést a Választmánnyal közösen vitattunk meg, ha volt rá lehetőség minél
szélesebb körben informálódva, véleményeket bekérve a szakterületi csoportoktól,  a
koordinátorok tolmácsolásával.  A TTK HÖK alapelveit  mindig szem előtt  tartva,  a
Választmány, a Küldöttgyűlés döntései alapján és azoknak megfelelően képviseltem
TTKs hallgatók érdekeit.

Az   elmúlt   időszak   nagyobb   horderejű   kérdéseiről   mind   olvashattatok   eddigi
beszámolóimban. A nyáron és ebben a félévben a legtöbb kérdéses ügy és tárgyalási
téma   a   rendezvényekkel,   a   gólyatáborokkal,   de   leginkább   azok   lehetséges
következményeivel voltak kapcsolatosak. Ezekről részletesen a Rendezvények pontban
térek ki. Továbbá több anyagot kaptunk véleményezésre, az ELTE HÖK reformmal
kapcsolatban, illetve az EMMI által tervezett Nftv és egyéb változtatásokról. Ezeket
mind a Választmánnyal közösen néztük át és formáltunk egy egységes véleményt.

Szeptember 18án tartotta éves elnökválasztó  Küldöttgyűlését  az ELTE EHÖK. Az
egyetlen pályázó  Zaránd Péter volt, kabinetjében ismét több TTKs hallgató  kapott
helyet szakmai felkészültségének köszönhetően (Béni Kornél, Dukán András Ferenc,
Tóth Róza és Tabajdi Péter). Az eddigi gyakorlatnak megfelelően még a Küldöttgyűlés
előtt vendégül láthatta szinte a teljes kabinetet a Választmány. Ekkor a programban
leírtakon kívül  több kérdéses pontot átbeszéltünk. A találkozón tisztává  vált,  hogy
céljaink   és   meglátásaink   a   legtöbb   esetben   megegyeznek,   főleg   ami   az   egyes
részterületeket   érinti   (tanulmány,   tudomány,   külügy   stb.),   ezért   a   Választmány,
habár nem egyhangúlag,  de támogatását   fejezte ki   irányukban.  A Küldöttgyűlésen
ennek megfelelően képviseltük az elnökhelyettesekkel a TTK HÖK véleményét.
Végül a Küldöttgyűlés 23 igen, 6 nem és 2 érvénytelen szavazat mellett támogatta a
csapatot.

Nem a klasszikus értelemben vett delegáltság, a Hallgatói Önkormányzatok Országos
Konferenciájának   Közgyűlésén   való   részvétel,   de   mint   a   TTK   HÖK   elnöke,   én
képviseltem   karunk   hallgatóit   az   ülésen.   Az   előtte   lévő   elnökségi   ülésen
hallgatóarányosan   felosztottuk   a   kari   részönkormányzatok   között   egyetemünk   34
mandátumát,   így   vittem   végül   öt   mandátumot   az   Egerben   megrendezésre   kerülő
elnökválasztó   közgyűlésre.   Erről   Csonka   Diánával   készítettünk   közös   beszámolót,
melyet a   Tétékás Nyúzban olvashattatok.

Átláthatóság
A hallgatói önkormányzat könnyebb átlátása érdekében igyekeztünk minél több lépést
tenni.   Erről   a   kezdeményezésről   többek   a   között   a   honlapunkra   felkerülő   új
'Átláthatóság'   menüpont   árulkodik.   A   felkerült   tartalmak   elsősorban   a
gazdálkodásunkat   és   az   ösztöndíjakat   érintik,   ezek   folyamatos   frissítéséhez   a
megfelelő   elnökhelyettesek   munkájára   van   szükség.   Ráadásként   felkerült   egy
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Ellenőrzések  menüpont  is,  mely az eddig történt adatigénylések,   rektori,  KEHI és
egyéb ellenőrzésekre elkészített anyagokat teszik bárki számára elérhetővé. (Most az
őszi   szünetben   is   készült   egy   adatigénylésnek   eleget   tevő   dokumentáció   a
tisztségviselők   ösztöndíjairól,   ezt   MiklósKovács   Janka   készítette   el,   hamarosan
elérhető lesz a honlapon.)

Az   ösztöndíjakkal   kapcsolatban   viszont   még   így   is   problémába   ütköztünk,   a   sok
ösztöndíj lehetőség miatt a honlap maga is elég kuszává, átláthatatlanná vált. Ennek
megoldására   MiklósKovács   Janka,   szociális   elnökhelyettessel   és   Fetter   Dávid,
informatikussal már elkészítettünk egy kezdetleges tervet.  Lényege, hogy az ELTE
TTK HÖK összes pályázatát egy új honlapra költöztetnénk idővel át.

Az   elmúlt   hetekben   kritika   érte   saját   gazdálkodásunkat   is,   miszerint   túl   sokat
“költöttünk”.  Szerintem   majd   Csutka  Boglárka,   gazdasági   elnökhelyettes   részletes
negyedéves   beszámolóiból   kiderül,   hogy   a   rendelkezésünkre   álló   keretösszeggel
megfelelően   bántunk.   A   tervezett   költségvetéstől   volt,   hogy   el   kellett   térni,   de   a
költségvetési sorok megmaradtak. A negyedéves beszámolók természetesen szintén fel
fognak kerülni a honlap megfelelő menüpontjai alá.

Az a kritika is megfogalmazódott, hogy a szerződéseink nem nyilvánosak. Az ELTE
TTK HÖK nem kötött   szerződéseket,  ezeket  mind az  EHÖKn keresztül   intézzük,
nekünk csak megrendelőink vannak. Így ezeket az egyetem, illetve az EHÖK köteles
nyilvánosságra   hozni.   Magától   értetődő,   hogy   erre   folyamatosan   fel   kell   hívni   az
EHÖK mindenkori  gazdasági  alelnökének és  elnökének figyelmét,  ha  valamiért  ez
elmaradna.

Rendezvények
A   rendezvények   továbbra   is   egy   szélsőséges  pontja   a   hallgatói   önkormányzatnak.
Megítélésem szerint nem tudunk vele megfelelően bánni. A rendezvényszervezés, mint
olyan egy komoly iparág, és jelen helyzetben már jobban rá vagyunk kényszerülve a
piaccal való közvetlen érintkezésre. Megannyi jogszabály köti meg a kezét annak, aki
erre   adja   a   fejét.   Így   összességében   örülök,   hogy   az   egyetemvezetés   ragaszkodott
hozzá, hogy közbeszerzéssel intézzük a rendezvényeinket. Azonban azt már zavarba
ejtőnek   találom,   hogy   mégis   minket   kérnek   a   közbeszerzési   törvény   által
meghatározott   ajánlattételi   dokumentáció   szakszerű   összeállítására,   holott
Közbeszerzési Osztály működik egyetemünkön. Főleg, hogy az egyik érv az volt, hogy
a hallgatói  önkormányzatok  fiatal,   (nyilván) nem a szakmában dolgozó   tagjai  nem
ismerik megfelelően a jogi környezetet. Emiatt a szakmaiatlanság miatt és amiatt,
hogy nagyon szoros határidőkkel kellett dolgozni, a gólyatáborok közbeszerzéseiből is
kimaradtak   olyan   kellékként   említett   tételek,   amelyek   bekerülhettek   volna   (pl.
karszalagok).   Az   egyetemvezetés   másik   fő   érve   a   közbeszerzés   mellett,   és   ezért
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ragaszkodtak hozzá igazán, hogy  tisztázva legyenek a felelősségi viszonyok, amint a
mellékelt ábra mutatja, nem lettek azok.

A TTK HÖKben 2012 decembere óta betöltetlen a rendezvényszervező biztosi tisztség
(akkori nevén szervező  elnökhelyettes),  így az Alapszabály szerint az elnök látja el
feladatát. Szerencsére, rengeteg segítséget kaptam az EHÖK rendezvényekért felelős
referensétől,   elődömtől,   Béni   Kornéltól,   illetve   a   már   régebb   óta   kisebbnagyobb
rendezvényekkel foglalkozó ELTE TTK Hallgatói Alapítvány elnökétől és titkárától,
Dukán András Ferenctől és Kuti Pétertől.

Mindezen   információk   tudatában   tekintsük   át   a   mögöttünk   álló   időszakot.   A
rendezvények   óriási   támadási   felületet   adnak   a   hallgatói   önkormányzatokon,   ezt
láthattuk az elmúlt két hónap sajnálatos eseményeiből.

Az elején szeretném leszögezni, hogy ahogy a TTK HÖK egyik alapelve is kimondja „7.
A   TTK   HÖK   által   (akár   közvetetten)   biztosított   szolgáltatások   ár/érték   aránya   a
piacinál kedvezőbb kell, hogy legyen. Nem lehet célja a TTK HÖK vagy annak egyes
tagjai   számára   öncélú   vagyon   felhalmozása   vagy   más   anyagi   haszon   szerzése.”,
rendezvényeinken   az   elsődleges   szempontok   az   olcsóság,   az   állami   pénzek
pazarlásának elkerülése és a hallgatóbarátiság.

A gólyatáborok szervezésénél   idén sem jártunk el  másképp,  mint  a  korábbiakban.
Március   elején   a   Választmány   kiírta   a  Gólyatábor   programfelelős   főszervezői
pályázatot. Az eddigi gólyatábori struktúrának megfelelő pályázatok érkeztek, ezeket
a Választmány tárgyalta, majd elfogadta. Megindult a programok szervezése, május
környékén   az   ajánlattételi   dokumentáció   összeállítása   számtalan   egyeztetés   és
tárgyalás után valósult meg, míg a szerződések véglegesítése júliusban. Volt még egy
két kisebb fennakadás, de végül minden a helyére került. A programok zavartalanul
folytak,   azóta   pedig   már   a   beszámolókat   is   elfogadta   a   Választmány.   Minden
gólyatáborunk   készített   saját   minőségbiztosítási   kérdőívet,   illetve   egy   központi   is
készült   melynek   kiértékelése   még   folyamatban   van.   A   kérdőív   eredmények   és   a
beszámolók hamarosan szintén elérhetőek lesznek a honlapon.

A   főszervezői   pályázatok   átalakításáról   már   korábban   tettem   említést,   a   kar
vezetésének   az   erre   a   koncepciója,   hogy   előre   szeretnék   látni   a   részletes
programterveket.   Erre   márciusban   nyilván   nehezen   kerülhet   sor.   Így   a   pályázati
kiírás  annyiban módosulna,  hogy  a  Választmány által  megbízott   személyek  azt   is
vállalják, hogy június elejére olyan részletekig menő programterveket írnak, melyek
az összes feladatot leírják, az eszközöktől a kivitelezésig minden tekintetben. A kar
vezetésének pedig vétójoga lenne a feladatok tekintetében.
Jelenleg nincs érvényes hallgatói rendezvényes közbeszerzése az egyetemnek, ebből

7

http://ttkhok.elte.hu/gtpalyazat
http://ttkhok.elte.hu/gtpalyazat
http://ttkhok.elte.hu/alapelvek


Éves elnöki beszámoló

Kovács Fanni

kifolyólag a Gólyabálok is veszélybe kerültek. Szeptemberben, sőt október elején még
bizakodva álltunk hozzá, hogy Egyetemi bálként megszervezhetőek lesznek az eddigi
tradícióknak megfelelően a bálok. Mára már azonban teljesen nyilvánvaló vált, hogy
ez   lehetetlen,   a   szerződés   megkötései   miatt.   Egyedül   mindezek   megfelelő
kommunikációja maradt el és a terv, hogy tavasszal ugyan, de lesznek gólyabálok.

A kari és szakos rendezvények is kisebb veszélybe kerültek a közbeszerzés hiánya
miatt, bár kari rendezvényünk már régen nem volt, a szakos rendezvények költségei
pedig   minimálisak,   lényegében   csak   a   hirdetőfelületeket   igénylik   a   HÖKtől.   A
költségvetésük nullás (azaz a 2300  forintos  jegyek minden költséget  fedeznek),  az
előzetes  anyagi   igényüket,  ha  van,   civil   szervezeteken   (Földrajzos  Klub,  Hallgatói
Alapítvány) keresztül  oldják meg a szervezők. Ezek a szervezetek biztosítják a jogi
hátteret is a bulik mögött. Így ezek a bulik jogilag teljesen függetlenek a HÖKtől, a
TTKközeli civil szervezetek önkéntesei szervezik ezeket, ezen szervezetek alapvető
céljaival összhangban.

Nem szabad elsiklanunk a felett, hogy nem csak bulikat szervezünk. Több szakmai
program is   lefutott,  csak párat  említek a  teljesség  igénye  nélkül,  BReKi,  Matekos
Teadélután, Bevonó Délutánok, önképző hétvége, mentor programok. Illetve jelenleg
egy fotókiállítás szervezése is zajlik.

Összességében azt mondanám, hogy a Választmány véleményét tolmácsoltam a zenés
táncos rendezvényekről legutóbbi Nyúzos írásom végén, mely így hangzott „A  TTK
HÖK nem kíván explicit rendezvényszervezéssel foglalkozni. Ugyanakkor tisztában van
vele, hogy a megfelelő hallgatói légkör kialakításához szükség van a rendezvényekre.
Nem   csak   kari,   szakos   vagy   akármilyen   bulikra,   hanem   a   kulturális   és   sport
rendezvényekre is. Mi azt szeretnénk, ha profi rendezvényszervező cégek biztosítanák a
megfelelő   hátteret   és   velük   kialakítva   az   értékrendet,   lebonyolítható   legyen   egy
hallgatóbarát (programok és árak szintjén) rendezvény.”.

Kommunikáció
Sajnos kommunikáció  tekintetében nem sikerült olyan előrelépéseket tenni, amiket
szerettem volna. Kelemen Ádám, kommunikációs biztos pályázatában és az enyémben
is szerepelt az infolevél feltámasztása. Ez idáig sem sikerült. Nem mintha technikai
akadálya lenne, csupán idő nincs rá. Viszont a levelezés lassan, de biztosan a helyére
állt,   a   levelező   listák   is   rendbe   szedték   magukat,   köszönhetően   Fetter   Dávidnak,
Tabajdi   Péternek,   a   levlistákat   kezelő   egyes   tisztségviselőknek   és   az   IIG
munkatársainak.

A honlap számomra már kezd kaotikussá  válni.  Mármár  olyan sok az   információ
rajta, hogy emiatt válik az egész átláthatatlanná, erről már az ösztöndíjak kapcsán
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írtam is. Itt az ideje felülvizsgálni a honlap szerkezetét, hogy egy új, letisztult formát
kaphasson.

A Tétékás Nyúz főszerkesztésével a szeptemberi első Választmány alkalmával Saáry
Ákost bíztam meg, pályázata alapján. Akkor a közbeszerzési szerződés aláírásának
hiánya miatt papír alapon nem tudott megjelenni az újság, viszont most már a hetedik
szám is megjelent (ebből öt papírosan is).
A „hökös” cikkekre vonatkozóan elkészítettünk egy beosztást, hogy ne legyen késés a
cikkek beérkezésében. Persze, ez kommunikáció hiányában nem történik meg mindig
hiánytalanul. Ettől függetlenül  Ákosnak eddig mindig sikerült leadnia az újságot a
nyomdának   „időben”,   azaz   határidő   után,   de   úgy,   hogy   az   a   megjelenést   még   ne
zavarja meg.
A   félév   további   megjelenéseit   már   megrendeltük,   így   elvileg   zavartalanul   folyhat
tovább a szerkesztés.

Az   utóbbi   pár   hétben   próbáltam   mélyebben   beleásni   magam   a   közösségi   média
felületeibe   (tumblr,   twitter).   Persze   eddig   csak   személyes   tapasztalatom   van,   de
példának   okáért   az   ELTE   Online   twitter   posztjai   egészen   figyelem   felkeltőek,
valahogy célzottabban rá  tudott venni,  hogy olvassam a cikkeiket,  holott emailt is
kapok róluk, és természetesen Facebookon is jelen vannak. Több ilyen csatornára be
van regisztrálva a TTK HÖK is, itt lenne az ideje ezek komolyabb kihasználásának,
amihez egy új kommunikációs brand kialakítására is szükség van.

Mentorrendszer
Egészen sajátosan alakult az idei mentorrendszer helyzete. Persze, ez  így, ebben a
formában   nem   igaz.   Hiszen   remekül   indult,   sokan   jelentkeztek,   sőt   egyes
szakterületeken idén is nagy volt a túljelentkezés, ugyanakkor másokon hihetetlen a
passzivitás.   Ez   sajnos   egy   folyamatosan   gyűrűző   probléma,   ami   nem   csak   a
mentorrendszer problémája, hanem a szakterületeké és így természetesen a HÖKé is.
Ugyanez a passzivitás viszont máshol is megjelenik.

A könnyű  kezdet után hamar törést szenvedett a rendszer, azzal hogy márciusban
váratlanul   lemondott   az   akkori   mentorkoordinátor,   Uhljár   Péter.   A   hangulatot
tetőzte,   hogy   lemondása   után   ugyanúgy   ellátta   a   tisztség   feladatkörébe   tartozó
teendőket, ezzel több szabályzatot is megsértve, melyekre akkor még nem eszmélt rá.
A problémára nem sikerült  elég gyorsan reagálnom, de végül  egy nyílt  egyeztetés,
mentorokkal,   mentorfelelősökkel,   koordinátorokkal   eredményre   vezetett.   Akkor
kijelöltünk három embert, akikkel a rendszer elkövetkező tennivalóit rendszereztük,
felosztottuk, majd végrehajtottuk.

Végül   ebből   a   három   emberből   került   ki,   Török   Mátyás,   aki   a   hétvége
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megszervezésében a legtöbb feladatot vállalta, majd április végén a Küldöttgyűlés meg
is   választotta   mentorkoordinátornak.   Azóta   a   rendszer   gördülékenyen   haladt
medrében. Az új tisztségviselővel nagyon könnyű volt együtt dolgoznom, kérdezett és
adott   a   véleményemre,   ahogy   egyegy   probléma   megoldásakor   az   érintett
tisztségviselőkére   is.   Szerintem   ezek   a   tulajdonságok   teszik   őt   egy   kiváló
mentorkoordinátorrá.

A közbeszerzés problémája a mentorrendszerben is megmutatkozott. A mentortábor
megszervezését  meglehetősen hátráltatta, végül  a Hallgatói  Alapítvány jelentette a
megoldást. Ezen a téren még van mit fejlődnünk, bízom benne, hogy egy felkészült
rendezvényszervező biztos megoldást jelentene ezen problémára.

A képzések minősége véleményem szerint sokat javult, közelibb és barátságosabb lett,
ez Uhljár Péter érdeme, csapatot és utóképzést pedig Török Mátyás teremtett.

A   gólyatábori   kérdőívek   eredményeit   nézve   a   gólyák   is   megvannak   elégedve   a
mentorok munkájával, beiratkozáson tudtommal nem volt hiba. Kíváncsian várom a
MMGV (Mentori Munka Gólyák általi Véleményezése) eredményeket.

A   rendszer   alakulásáról   a   mentorkoordinátori   beszámolóban   sokkal   részletesebb
információk is napvilágot látnak.

Rutinfeladatok
A   napi   ügyeket   kézben   tartottam,   a   megkeresésekre   a   lehetőségekhez   mérten
igyekeztem időben válaszolni és segítséget nyújtani. Tóth Rózával, az irodavezetővel
napi szinten tartottam a kapcsolatot, hogy minden rendben menjen az ügyfélfogadást
tekintően is, és minél hatékonyabban tudjuk segíteni hallgatótársainkat. Ebben az ő
személye különösen nagy segítséget jelentett.

A   fogadóóráimat   megtartottam   és   amennyire   időm   engedte   igyekeztem   több
tisztségviselő   fogadóórájára   is   bemenni,   hogy   személyesen   is   egyeztethessünk   a
felmerülő problémákról, tervekről, munkákról.

A pályázatom
A   végére   hagytam   a   legnehezebb   részt,   a   szembesítést.   Nem   mondanám,   hogy
kifejezetten   nagy   álmokkal   indultam   neki   ennek   a   ciklusnak,   több   kisebb
konkrétumot írtam a pályázatomba, és még így sem sikerült mindent megvalósítani.
Könnyű  ezt a körülményekre fogni. Például amint átvettem a tisztséget rögtön egy
nagyon   közeli   határidejű   rektori   ellenőrzéssel   szembesültem.   Továbbá   az   utóbbi
időszak   telistele   volt   váratlan   eseményekkel,   fordulatokkal.   Álmomban   sem
számítottam   ilyen   komoly   botrányokra,   súlyos   politikai   nézeteltérésekre   és   a
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temérdek apró, de nehéz problémára.
Pályázatomban   nagy   hangsúlyt   fektettem   a   kommunikáció   különböző   szintjeire,
színtereire. Már ebben a beszámolóban is említettem, hogy az infolevél feltámasztása
nem   történt   még  meg.   A   kifelé,   azaz   hallgatók   felé   való   kommunikációnk   javult,
azonban jóval zavarosabbá vált. Ezen dolgoznunk kell.

A   belső   információáramlás   és   csere   viszont   elérte   egy   újabb   mélypontját.   Egy
tisztségviselő értekezlet megszervezése több hétig tartott, ilyen sebességgel nem csak,
hogy eredményeket nem tudunk elérni, de közös célokat sem tudunk kitűzni. Az idei
első és egyetlen értekezleten szerencsére pozitívan csalódtam, oldott volt a hangulat, a
megjelent   tisztségviselők   nyíltan   tudtak   beszélni   egymással,   a   terveikről   és
gondjaikról.   Én   is   elmondhattam   nekik   a   félévre   bekalkulált   feladatokat.   Ebben
szerepelt   a   feladatköreiknek   letisztázása   és   egy,   a   mentorkisokoshoz   hasonló,
tisztségviselői tudásbázis megalkotása. Ez az esemény akkor igazán felvillanyozó volt.
Majd,   ahogy   idővel   a   napi   teendőim   sűrűsödtek,   a   tisztségviselők   koordinálásáról
egyre   jobban  vettem  le   a   kezem   és   így   úsztak   el   féléves   terveim   is.   Végül   odáig
jutottam, hogy ha ez a nemtörődömség járja át már magát a hallgatói önkormányzatot
is, mégis mit várunk a hallgatóktól, akik eleve úgy érzik, hogy kizárjuk őket. Ha azok,
akik   mindenről   első   kézből   értesülnek   vagy   értesülhetnének,   ilyen  közömbösséget
mutatnak saját sorsuk iránt, mégis hová tartunk. Nem hiszem, hogy ez egyedül a mi
közösségünk  hibája   lenne,   ez  a   szenvtelenség  az   egész   társadalmunkat  átjárja.  A
legnagyobb gond, hogy ezzel a kicsit motiváltabbakat is visszarántjuk. Erre azonnal
megoldást kell találni, különben a folyamat visszafordíthatatlanná válik.

A   kar   vezetésével   kialakított   jó   kapcsolatról   már   az   előzőekben   értekeztem.
Pályázatomban még   írtam transzparenciáról,   felülvizsgálatokról  és  ellenőrzésekről,
ezeknek külön pontot is szántam a beszámolómban, így nem szaporítanám újfent a
szót.   Habár   a   felülvizsgálatokkal   nem   haladtunk,   szerintem   erre   egy,   a   HÖKtől
független   személyt   kellene   felkérni,   hogy   nézze   át   a   szabályzatokat,   ügy   és
eljárásrendeket.   Az   anomáliák   felismerésére   nagy   szüksége   lenne   a   teljes
szervezetnek.

Jegyzőkönyvek egész sorát sikerült pótolnunk, amiben Horváth Tamás vállalt óriási
szerepet.  Persze még mindig vannak hiányosságok,  az ügyrendek által  megszabott
határidőket  is  csak  igen nehezen,  sőt  olykor nem tudjuk tartani.  Ebben nem csak
titkárunk, Költő Enikő az egyetlen ludas, hiszen nekem mindent hitelesítenem kell.
Előfordult már, hogy az időben elkészített emlékeztető az én hiányosságom miatt nem
került kiküldésre.
Záró gondolatok
Mindenképp   fontosnak   tartom   megjegyezni,   hogy   felemelő   egy   ilyen   nagy   múltú
intézményben, egy hasonlóan elismert hallgatói önkormányzatot vezetni. Ugyanakkor
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szomorúan látom, hogy a megteremtett értékek lassan elvesznek. Nemcsak a hallgatói
mozgalom   országos   problémája   árt   szervezetünknek,   hanem   saját   magunk
érdektelensége   is.  Az   elmúlt   időszak   olyan   törést   okozott   a   motivációmban,   hogy
kétségesnek tartom az eddig felépített úton való haladást, mely meglátásom szerint
kiemelkedő a hallgatói önkormányzatok között.

Ugyanakkor bízom benne, hogy oroszlánrészt vállalunk a most bimbózó ELTE HÖK
reformokban és elvszerű működésünk példát mutathat a többieknek.

Köszönöm,   hogy   elolvastad   a   beszámolómat!   Felmerülő   kérdéseiddel   keress
bizalommal, bármilyen kommunikációs csatornán!

Miskolc, 2014. október 31.

Kovács Fanni
elnök

ELTE TTK HÖK
elnok@ttkhok.etle.hu

+36 30 957 6311
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